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دکلهایغیرمجازجمعآوریمیشوندکم کاری خودروساز داخلی، دلیل واردات اتوبوس
7هزار و ۸۰۰ دکل و سایت مخابراتی در سطح شهر تهران 

وجود دارد

مدیرعامل شرکت ارتباط مشترک شهر از صدور حکم ماده 1۰۰ 
برای یک هزار و 2۰۰دکل مخابراتی و صدور مجوز برای 5هزار 

دکل خبر داد.
مدیرعامل شرکت ارتباط مشترک شهر گفت: برای5هزار دکل 
مخابراتی در پایتخت مجوز صادر شــده و هزار و 2۰۰دکل نیز 
حکم ماده 1۰۰را دریافــت کرده اند که این احــکام به زودی 
عملیاتی می شود. محمدابراهیم دریغ،  از وجود7هزار و ۸۰۰دکل 
و سایت مخابراتی در سطح شهر تهران خبر داد و گفت: از این 
تعداد برای 5هزار دکل مجوز صادر شده و هزار و 2۰۰دکل نیز 
حکم ماده 1۰۰دریافت کرده اند که این احکام به زودی عملیاتی 
می شود. او درباره دکل های فاقد مجوزی که هنوز حکمی برای 
آنها صادر نشده اســت نیز اعلام کرد: مابقی دکل ها باید مورد 
بررســی قرار بگیرند تا درصورت احراز شــرایط بتوانند مجوز 
دریافت کنند. در غیر این صورت این دکل ها نیز حکم ماده 1۰۰ 

دریافت می کنند و باید جابه جا شوند.
دریغ، درباره دلیل افزایش تعــداد دکل های مخابراتی و اینکه 
چرا بســیاری از دکل ها نمی توانند مجوز دریافت کنند، گفت: 
سازمان تنظیم مقررات، 2۳ســازمان را معرفی کرده که پروانه 
بهره برداری از دکل دارند. این شرکت های خصوصی هرکدام روی 
بام ساختمان های خود دکل نصب و به راحتی از آن بهره برداری 
می کنند؛ درحالی که طبق قوانین، این دکل ها نمی توانند مجوز 

دریافت کنند و باید توسط شهرداری جمع آوری شوند. 
اظهارات مدیرعامل شرکت ارتباط مشترک شهر درباره شمار 
کل دکل های مخابراتی شهر تهران و تعداد مجوزهای صادر شده 
نشــان می دهد همچنان یک هزار و 6۰۰دکل مخابراتی فاقد 
مجوز در پایتخت فعال هستند که مشخص نیست چه تعداد از 
آنها مجوز دریافت خواهند کرد و چه تعداد ناچار به جابه جایی 
هســتند. یک ماه پیش حمیدرضا صارمی، معاون شهرسازی و 
معماری شهرداری تهران از وجود بیش از 94۳دکل غیرمجاز 
مخابراتی در پایتخت خبــر داد و گفت که با توجــه به اینکه 
مجوزهای لازم برای بهره برداری از سوی اپراتورها از شهرداری 
تهران اخذ نشــده، تعیین تکلیف این دکل ها به شهرداری های 
مناطق ابلاغ شده است. براساس بخشنامه سال 1۳۸6 معاونت 
شهرســازی و معماری شــهرداری تهران، نصب هرگونه دکل 
و تجهیزات مخابراتی در حیاط یا پشــت بام ســاختمان های 
مســکونی، تجاری و اداری، طبق ماده 1۰۰قانون شهرداری ها 
فعالیت عمرانی محسوب می شود و مستلزم هماهنگی و دریافت 

مجوز از شهرداری است.

دادستانی به مسئله نقص در مینی بوس های ایران خودرو ورود کرد

لیلاشریف-فرنازمحمدزادهدرشهر
روزنامه نگار
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محسن هرمزی، معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران: از ابتدای سال۱۴۰۲ تا امروز ۱۵رام قطار مترو 
بهسازی شده اســت اما همچنان مهم ترین عامل خرابی های مقطعی که بعضا برای ناوگان متروی پایتخت 

پیش می آید، فرسودگی و کمبود شدید موجود در این ناوگان است.

خرید پهپاد برای آتش نشانی
مهدی بابایی، رئیس کمیته ایمنی شورای اسلامی شــهر تهران: سازمان آتش نشــانی مذاکراتی را با ۲شرکت 
دانش بنیان انجام داده و نمونه اولیه پهپاد برای اطفای حریق هوایی تولید و تست شده است. البته خرید پهپاد 

خارجی هم در جلسات کمیته ایمنی شورا بررسی شده و هیچ محدودیتی ندارد.

خبر

در چند ماده و تبصره قانون »حمایت از 

شورا
معلولان« به موضوع مناسب سازی  و 
دســترس پذیری ابزارها و تجهیزات 
اشاره شده است. برخوردار بودن از حقوق مدنی متناسب 
با  شأن انسانی کم توانان جسمی و حرکتی و جانبازان 
برای تحرک و دسترســی ایمن به خدمات، فضاها و 
تأسیسات عمومی شــهرها با هدف برقراری و اعطای 
استقلال نسبی، فردی و اجتماعی به این گروه های ویژه، 
در قوانین به صورت صریح آمده و جزو وظایف مسلم 
حاکمیت و شهروندان و به ویژه متولیان مدیریت شهری 
است. شورای شهر تهران از سال 1۳۸4 تا کنون کوشیده 
تا گامــی هر چند کوچک بــرای بازگشــایی معابر و 
گذرگاه های شهری روی افراد کم توان و معلول جسمی 
و حرکتی بردارد. بر همین اساس شهرداری تهران بنا به 
مســئولیت های مقرر در قانون شهرداری، مسئولیت 
هماهنگی و پیگیری اجرایی کردن مصوبه شورای شهر 
تهران درخصوص »مناسب سازی فضاهای شهری برای 
جانبازان و معلولان جسمی و حرکتی« را عهده دار است.

وظایفستاد
  مناسب سازی معابر عمومی و نصب نشانه ها و علائم 

فیزیکی لازم با اولویت میادین و معابر اصلی
  تجهیز چراغ های راهنمایی معابر به علائم صوتی و نیز 
برجسته کردن سطح پیاده روهای نزدیک به تقاطع ها 

برای استفاده نابینایان

   انجام تمهیدات لازم برای توقف وسایل نقلیه معلولان
  رعایت ضوابط مندرج در آیین نامه اجرایی مرتبط با 

معلولان در ساختمان ها و اماکن عمومی و خصوصی
  اطلاع رســانی و فرهنگســازی مناســب از طریق 
هماهنگی با سایر دستگاه های اجرایی ذیربط به ویژه 

سازمان بهزیستی و از طریق دستورالعمل مشخص
  تأمین تســهیلات و خدمات ویژه بــرای کم توانان 
جسمی و حرکتی و جانبازان در امر رفت وآمد از طریق 

شرکت واحد اتوبوسرانی، شرکت مترو و تاکسیرانی
  ســاخت فرهنگســراها و مجموعه های ورزشی و 
تفریحی تخصصی و کاربردی ویژه جانبازان، معلولان 
و افراد کم  توان جســمی و حرکتی با رعایت معیارها و 

ضوابط
  تجهیز و آماده ســازی فرهنگسراها و مجموعه های 
ورزشی و تفریحی موجود یا در حال ساخت به نحوی  که 

برای جانبازان و معلولان نیز قابل  استفاده باشد
  قانون جامع حمایت از حقوق معلولان را از پرداخت 
هزینه های صدور پروانه ساختمانی، آماده سازی  زمین 

و عوارض نوسازی معاف کرده است.

اعضایستاد
این ستاد موظف است برای ایجاد هماهنگی های لازم 
از سایر دستگاه های اجرایی ذیربط به ویژه سازمان های 
بنیاد شهید و امور ایثارگران، بهزیستی )استان تهران( 
و مدارس استثنایی کشور وابسته به وزارت آموزش  و 

پرورش برای شرکت در جلســات دعوت کند. درحال 
حاضر جعفر بندی شــربیانی از جانب شورای اسلامی 
شهر تهران در این ستاد عضویت دارد. سایر اعضای این 

ستاد عبارتند از:
معاونفنیوعمرانیشــهرداریتهرانیانماینده 1

تامالاختیار
معاونشهرسازیومعماریشــهرداریتهرانیا 2

نمایندهتامالاختیاربهعنواندبیرستاد
معاونخدماتشهرییانمایندهتامالاختیار 3

معاونحملونقلوترافیکشهرداریتهرانیانماینده 4
تامالاختیار

معاونفرهنگی،اجتماعیشهرداریتهرانیانماینده 5
تامالاختیار

مدیرعاملسازمانزیباسازیشهرتهرانیانماینده 6
تامالاختیار

یکنفرنمایندهبهانتخاب،معرفیوتصویبشورای 7
اسلامیشهرتهران

راهارتباطیبانمایندگان
مردم برای ارتباط با نمایندگان شورای اسلامی شهر در 
مجامع و حوزه های اجرایی و اداری کشور و برای ارائه 
نظرات و پیشنهادهای خود می توانند به واحد ارتباط 
مردمی شورای اسلامی شهر تهران در فضای مجازی 
از طریق شــماره تلفن ۰99151۰4۰۰۰در بســتر 

پیام رسان های داخلی پیام ارسال کنند.

 تولید داخلی، اولویت است
علیزاده در ابتدای این مناظره گفت: موضوعی که درباره واردات 
اتوبوس ارائه شده، این است که شرکت واحد با تولید کنندگان 
داخلی قرارداد بسته و 25۰۰ دستگاه با تولیدکنندگان داخلی 
و 25۰۰ دستگاه با چینی ها توافق کردیم. او با اشاره به اینکه 
اولویت اول ما تولید داخل است، افزود: بیش از 1۰ سال است 
که رسیدگی به حمل ونقل عمومی تهران صورت نگرفته است 
و در دوره قبل 25۰دســتگاه خریداری شد که 1۳۰دستگاه 
مینی بوس و 12۰دستگاه اتوبوس نیز از ایران خودرو خریداری 
کردند. مدیرعامل شــرکت واحــد ادامه داد: در ایــن دوره با 
تولیدکنندگان داخلی ۳۰4۰ دستگاه اتوبوس قرارداد بستیم و 
5۰۰ دستگاه را به دلیل عدم تعهد بخش خصوصی فسخ کردیم 
که حدود 25۰۰ دســتگاه باقی ماند. با ۳مــدل مالی قرارداد 

بستیم اما همچنان از زمانبندی تحویل عقب هستیم.

یک سال خطوط تولید اتوبوس 
خوابیده بود

علیــزاده در واکنــش بــه صحبت هــای 
حســینی توضیح داد: در کشــور بیش از 
14۰۰شهرداری داریم که آنها هم به ناوگان 
نیاز دارند؛  شرکت ایران خودرو دیزل باید 
این نیازها را پوشش دهد. در رابطه با شهر 
تهران که 9هزار اتوبــوس کمبود دارد،  این 
میزان تولید کفاف نمی دهد. عمده دلیل این 
است که بیش از 1۰ سال خطوط تولید این 
عزیزان خوابیده بود. تمام هم و غم مدیریت 
شهری این است که حمل ونقل را متحول 
کند؛ چراکه بیش از 5۰ درصد بودجه را به 

حمل ونقل اختصاص داده اند.

تمام خودروسازان مدل قراردادی شهرداری را قبول کردند  
جز ایران خودرو

علیزاده گفت: آقای زاکانی برای 175دســتگاه با ایران خودرو قرارداد بست، 
17۰دستگاه تحویل داده شد و مدل مالی نقد و غیرنقد بود؛ 5۰۰میلیارد تومان 
نقد و الباقی را به صورت ملک پرداخت کردیم اما ایران خودرو نپذیرفت. ما با 
شرکت عقاب، اسنا، پارسیان موتور و... جلساتی داشتیم و مقرر شد 25درصد 
نقد، 25 درصد در قالب ملک و 5۰ درصد در قالب تســهیلات باشد که تمام 
خودروســازان پذیرفتند به غیرا ز ایران خودرو دیزل. حسینی در این رابطه 
پاسخ داد: ایران خودرو دیزل یکی از سودده ترین شرکت های تولیدی ایران 
است و ما با بانک ها مشکل نداریم؛ بنابراین مدل کار باید درست باشد وقتی 
خودروسازها 25درصد نقدی می گیرند، قرارداد نمی تواند درست پیش رود. 
ملک تا بخواهد فروخته شود،  مشکلات خودش را دارد. در رسانه ها به ماجرای 
ملک شهرداری، دامن زده شد، اما ما معتقدیم که از طریق رایزنی با شهرداری 

مشکل را حل خواهیم کرد.

 اتوبوس 5میلیاردی را ۷ میلیارد باید بخریم
علیــزاده در رابطه با مدل قــرارداد خرید اتوبــوس با چین هم 
گفت: مدل قرارداد با تولیدکننــده خارجی، 2۰ درصد نقد و ۸۰ 
درصد فاینانس اســت که مدل ابتکاری آقای زاکانی است. آقای 
حسینی ایده آلشــان این اســت که همه را نقد دریافت کنند. 
اکنون هر دســتگاه اتوبوســی که خریداری خواهد شد نزدیک 
به 7میلیاردتومان هزینه دارد و اگر ما ســال14۰۰ این قرار داد 
را بســته بودیم،  هزینه هایمان پایین تر می آمــد؛ درحالی که در 
اواخر ســال14۰۰ خرید هر دســتگاه اتوبوس عقاب نزدیک به 
5 میلیاردتومان هزینه داشت. حسینی پاســخ داد: ما نیاز داریم 
که نوع قرارداد را درست کنیم و دنبال نقد نیستیم. علیزاده هم 
در ادامه تاکید کرد که در چین ۸۰ درصد قرارداد فاینانس است 
و دولت حمایت می کند. علیزاده ادامه داد: شرکت چینی کاملا 

بخش خصوصی است و حاکمیت حمایتی نمی کند.
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گفتهشدکهخودروســازانداخلیموتوربنزدارند،
اماکیفیتدراینشــرکتهاییکهبهماکالاتحویل
میدهند،متفاوتاست.اتوبوسایرانخودروکیفیت
ندارد.از۴۱۴دستگاهیکهازایرانخودرودیزلتحویل
گرفتیم،تقریبا۵۰درصدخوابیدهاست.کیفیتاین
خودروسازیمشکلدارد.بارهاگفتهایم،امامسئلهرفع
نشدهاست.بارهاگفتهایمکه۴۴مورددراتوبوسهای
ایرانخودروبایداصلاحشود.شیشههایجلویاتوبوس

استانداردنیستوگاهیمیشــکند،حتیهنگام
بارندگی،آببهداخلاتوبوسمیآید.۱۴۰دســتگاه
مینیبوسگرفتیمومجبورشــدیمتمامفیلترهای
جاذبشــانراجمعکنیم.درنهایتمعاوندادستان
ورودکردودوستانواداربهاصلاحشدند.بهطورکلی
۴۴مورددرکیفیــتاتوبوسهاو۲۲مورددرکیفیت

مینیبوسهایایرانخودرودیزلمشکلداریم.

خودروهایداخلیگرانترازاتوبوسهایچینی
درطولیکســالاخیرکهدراتوبوســرانیهستم
آنقدردربارهشــرکتایرانخودرودیزلجلسات
بادادستانیداشتهایمکهخســتهشدهایم؛چراکه
خودروهابیکیفیتبودهاند.اینارتباطیبهاصلاحات
مانداردودرواقعایراداتبودهاســتکهامیدواریم
رفعشــود.اتوبوسهایتولیدداخلدربحثفنیو
قیمتیباچینیمتفاوتاست.قیمت۲۵تا۴۰درصداز
خودروهایداخلیبیشترازاتوبوسهایبرقیچینی
است:۲۵۰۰دستگاهاتوبوسبرقیخریداریکردهایم
کههردستگاه۲۲۰هزاریورواست،اماهمانتولیددر
ایرانخودرودیزل۲۹۰هزاریورواست.طولپیمایش
اتوبوسبرقیایرانخودرودیزل۱۷۰کیلومتراست،اما

اینآماردراتوبوسهایچینی۲۷۰کیلومتردرفصل
گرماوسرماست.چطورماراضیشویمکهاینخودرو
راازتولیدکنندهداخلــیبا۵۰درصداختلافقیمت

خریداریکنیم؟!

چین۷ماهه،اتوبوسهایموردنیازراتحویلمیدهد
مادرخطمستقیمتهرانپارسبهآزادیوراهآهنبه
تجریشآزمایشکردهایموایــناتوبوسهابیشاز
۱۷۰کیلومترنمیروند.مصوبهشورایعالیترافیک
میگویدکهاتوبوسبرقیبایــدبالای۲۷۰کیلومتر
پیمایشداشتهباشد.مابامپناقراردادداریموگفتهاند
۵۰۰دستگاهاتوبوسدربازهزمانیهرماه۱۰عددارائه
خواهندکرد؛آیااینگونهنیازمردمرفعمیشــود؟
موضوعرضایتمردم،کیفیــتوزمانتحویلبرای
مابسیارمهماست.ماســراغتولیدداخلرفتیمو
برای۲۵۰۰اتوبوساگربخواهیمباتولیدکنندهداخلی
قراردادببندیمچندســالبایدصبرکنیم،اماچین
در۷ماهایناتوبوسهارابهماتحویلمیدهد.تولید
بامونتاژفرقدارد.شــرکتایرانخودرودیزلتنها
۳۰تا۴۰درصدداخلیسازیداردوسایرقطعاترااز

خارجواردمیکنند.

وروددادستانیبهخودروهایبیکیفیت

معلولان مطالبات خود را کجا مطرح کنند؟
ستاد مناسب سازی فضاهای شهری برای اقشار خاص، وظیفه آماده سازی معابر شهری را برعهده دارد


